



**Fédération Européenne
des Médecins Salariés**
European Federation
of Salaried Doctors

Date:	24-04-2023	Document:	F23-008 EN FR
Title:	National Report France UNMS		
Authors:	Jean-Paul Zerbib, UNMS		

L'actualité sociale en France est dominée par la réforme contestée de la retraite : la question de l'âge de départ à la retraite, la fin des régimes spéciaux et l'allongement de la période de la vie au travail. De nombreuses manifestations ont lieu depuis le mois de janvier, en intersyndicale. Cette même intersyndicale, composée des 8 organisations syndicales françaises représentatives, ont organisé fin janvier 2023, un convoi humanitaire vers l'Ukraine, dont nous avons fait partie, Anne-Catherine et moi-même, pour soutenir les grandes organisations ukrainiennes : du côté français, il s'agit de la CFE-CGC (notre syndicat), CGT, CFDT, FO, CFTC, FSU, SUD et UNSA. Les contacts avec les syndicalistes ukrainiens permettent de mieux comprendre les problèmes des salariés Ukrainiens : la guerre, la corruption, les difficultés de faire respecter le code du travail ukrainien par les employeurs ukrainiens. Une conférence de presse des grands syndicats français est prévue pour, prochainement, soutenir de nouveau, les salariés ukrainiens et leurs syndicats.

Social report in France, is dominated by the reform of retirement: the question of the age of beginning of retirement, of the end of special rules for public sector, and of the length of working period in life. There were many demonstrations, organized by our 8 biggest unions in France, since January 2023.

This association of the 8 representative French unions, organized a humanitarian mission to Ukraine. Anne-Catherine and I, we were inside this humanitarian mission, with 8 French unions: CFE-CGC (our union), CFTC, CFDT, CGT, FO, FSU, SUD, UNSA. Meetings with Ukrainian unionists offered the possibility to better understand troubles of Ukrainian workers: war, corruption, troubles to respect Ukrainian laws for workers. A press conference is soon expected, to support, once again, Ukrainian workers and their unions.

Some photos are joined to this report. To see and share!

Permanent Secretariat: Rue Guimard 15, B-1040 Brussels/Belgium

Tel. +32 27 36 60 66 Fax: +32 27 32 99 72, e-mail: info@fems.net ; Web page: <http://www.fems.net>



**Fédération Européenne
des Médecins Salariés**
European Federation
of Salaried Doctors

